
 Protokół Nr 23/16 
z posiedzenia komisji rewizyjnej  
odbytego dnia 20 grudnia 2016 r. 

w sali konferencyjnej siedziby Urzędu Gminy Stargard   
 

 
Rozpoczęcie posiedzenia godz. 8 00 
Zakończenie posiedzenia godz.1000 

 
 
Posiedzenie komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda, która 
powitała wszystkich obecnych na posiedzeniu komisji. 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik Nr 1 do protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski, Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. 
Na podstawie listy obecności przewodnicząca komisji stwierdziła, że jest niezbędne  quorum 
do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 3 członków Komisji Rewizyjnej obecnych 
było 3 członków komisji.  
W części posiedzenia uczestniczyli  urbaniści Pan Jerzy Tokarski i Pan Rafał Tokarski oraz 
Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego Pani Mirosława Antczak. 
W  posiedzenia komisji uczestniczył Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal. 
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 
materiały w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
 
Następnie przewodnicząca komisji odczytała zaproponowany porządek posiedzenia i zwróciła 
się z pytaniem, czy są uwagi do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia jak niżej:  
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji  
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się 23 grudnia 2016 roku  
4.Dyskusja nad projektem budżetu gminy na rok 2017  
  - zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok  
    2017  
  - zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy  
     finansowej Gminy Stargard  na lata 2017- 2026   
5.Przygotowania sprawozdania z działalności Komisji za rok 2016 
   Informację przedstawia  przewodnicząca komisji   
6.Sprawy różne 
7.Zamknięcie posiedzenia komisji  
  
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji  
 
Przewodnicząca komisji zaproponowała przyjęcie protokołu Nr  21/16 z dnia 23 listopada    
2016 r. bez odczytywania. 
Komisja Rewizyjna jednogłośnie przyjęła protokół  Nr  21/16 z dnia  23 listopada  2016 r. bez 
odczytywania. 
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Za zgodą członków komisji Pani Dorota Mazur jako Koordynator PGN dla Gminy Stargard 
omówiła „ Raport z realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Stargard „ . 
Radni uwag i pytań do raportu nie zgłosili.  
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 23 grudnia     
2016 r.   
Przewodnicząca komisji odczytała przygotowane projekty uchwał pod obrady sesji, komisja 
je przeanalizowała wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień, a następnie zaopiniowała jak niżej: 
- projekt uchwały Nr XXIII/163/16 w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r.  
Z uzasadnieniem do w/w projektu uchwały zapoznała komisję Skarbnik Gminy. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami ‘za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
- projekt uchwały Nr XXIII/166/16 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości  
  Grzędzice. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami ‘za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XXIII/167/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 
dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy i wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargu na dzierżawę 
 
Zastępca wójta przedstawił uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XXIII/168/16 w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka  
  Administracyjnego Szkół Gminy Stargard  
 
Zastępca Wójta omówił uzasadnienie do projektu uchwały. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami  „za’ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XXIII/169/16 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Stargard. 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że przy ustalaniu wynagrodzenia Wójta Gminy zostały 
zachowane obowiązujące przepisy  i nie zostały przekroczone granice wynagrodzenia. 
 
- projekt uchwały Nr XXIII/170/16 w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet 
oraz zasad zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Gminy Stargard 
 
Radna Wiesława Kuśnierz odnosząc się do projektu uchwały powiedziała swoje zdanie, „aby 
otrzymywać pieniądze trzeba coś robić ważnego” i dodała, że nie będzie się wypowiadać na 
temat diet dla radnych. 
Kontynuując wypowiedź radna porównała procentowo wzrost diet w zależności od funkcji 
pełnionej w radzie i zaproponował , aby wiceprzewodniczącemu rady i przewodniczącym 
komisji ustalić dietę  w jednakowej wysokości tj. 700 zł miesięcznie.  
Komisja przychyliła się do propozycji radnej i zgłosiła zmianę w formie  wniosku komisji tj. 
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W projekcie w/w uchwały w § 1 ust .2 pkt 2 otrzymuje brzmienie „ dla 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy: 700,00 zł „  oraz pkt 3 otrzymuje brzmienie „ dla 
Przewodniczącego Komisji: 700,00 zł „ . 
Wniosek komisja przyjęła jednogłośnie. 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami za pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały 
uwzględniając wniosek. 
 
- projekt uchwały Nr XXIII/171/16 w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet 
oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów sołectw z terenu Gminy Stargard. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
  
- projekt chwały Nr XXIII/172/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy Gminą Stargard a Gminą – Miastem Stargard dotyczącego świadczenia pomocy 
osobom z zaburzeniami psychicznymi- mieszkańcom Gminy Stargard przez Środowiskowy 
Dom Samopomocy w Stargardzie. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XXIII/173/16  w sprawie planu pracy Rady Gminy i jej komisji na rok  
  2017  
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami ‘za’ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ad.4 
Kolejno Komisji Rewizyjna realizując następny punkt posiedzenia przystąpiła  do dyskusji 
nad projektem budżetu gminy na rok 2017 , a do zaopiniowaniem projektu uchwały Nr 
XXIII/161/16 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2017 i projektu uchwały 
Nr XXIII/162/16 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Stargard na lata 2017-2026. 
Jako pierwsza głos zabrała skarbnik gminy i poinformowała o uwagach jakie wypłynęły 
podczas omawiania projektu uchwały budżetowej na rok 2017 na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji w dniu 6 grudnia 2016 r.    
Kontynuując wypowiedź skarbnik gminy poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa 
w Szczecinie przekazała trzy opinie Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej, a 
następnie odczytała pierwszą uchwałę:  
- Uchwałę Nr CCCXLIII.679.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie z dnia 13 grudnia 2016 r . w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały 
budżetowej gminy Stargard na 2017 rok (opinia pozytywna z uwagami ) . 
W trakcie odczytywania opinii RIO skarbnik gminy odnosiła się do uwag , komentowała je i 
wyjaśniła informując, iż te uwagi zostaną uwzględnione w autopoprawce do projektu uchwały 
budżetowej  na rok 2017.  
Kolejno  skarbnik odczytała  uchwałę Nr CCCXLIII.680.2016 składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 13 grudnia 2016 r. w sprawie wydania 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie budżetu gminy 
Stargard na 2017 rok ( opinia pozytywna z zastrzeżeniami) .  
Kolejno przedstawiona opinia to opinia negatywna wyrażona uchwałą Nr 
CCCXLIII.681.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  z  
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dnia 13 grudnia 2016 r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2017-2026. 
Skarbnik gminy czytając opinię powiedział , że wszystkie zapisy które nie spełniają 
przepisów ustawy o finansach publicznych jak i inne zostaną poprawione w autopoprawce. 
Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda odnosząc się do zaplanowanych inwestycji w 
projekcie budżetu na rok 2017 powiedziała, że można by było z czegoś zrezygnować i dodała, 
że tutaj podejmowane jest ryzyko. 
Wójt Gminy odnosząc się do wypowiedzi przewodniczącej komisji  powiedział, że po 
przetargach mogą być mniejsze kwoty zarówno do drogi Grzędzice jak i szkoły w Sownie. 
Skarbnik Gminy dodatkowo poinformowała o konieczności sprostowania w autopoprawce 
kwoty dotyczącej obsługi eksploatacyjnej cmentarzy komunalnych, bo zostało  zapisane 
3 600 zł , a powinno być 36 000 zł  
Następnie po zakończeniu dyskusji komisja przyjęła opinię w brzmieniu jak niżej:  
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 20 grudnia 2016 r. po dokonania analizy projektu 
budżetu gminy na 2017 r., pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (Nr XXIII/161/16 ) w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2017, uwzględniając przyjęty wcześniej 
wniosek na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji w dniu 6 grudnia 2016 r. wraz z 
uwagami RIO – co będzie wyrażone w autopoprawce do projektu uchwały. 
Na posiedzenie komisji przybyli urbaniści w osobach Pan Jerzy Tokarski i Pan Rafał Tokarski 
celem przedstawienia niżej wymienionych projektów uchwał, tym samym  realizując pkt 3 
porządku posiedzenia komisji.: 
- projekt uchwały Nr XXIII/164/16 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Klępino- Obszar I, gmina Stargard  
i 
projekt uchwały Nr XXIII/165/16 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Klępino – Obszar II, gmina Stargard 
Pan Rafał Tokarski poinformował ,że  wniesione przez mieszkańców uwagi zostały 
uwzględnione przez wójta,  bez dwóch uwag, które  nie zostały uwzględnione przez Wójta 
Gminy, a podlegają rozstrzygnięciu przez Radę Gminy i tutaj Pan Rafał Tokarski zgodnie z 
załącznikiem Nr 3 do uchwały Nr XXIII/164/16  odczytał te uwagi i przedstawił ich 
uzasadnienie. 
Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos zapytała o uściślenie obszaru drogi ( Małkocin -
Stargard ) co do której były prowadzone  pewne założenia  oraz wskazała jej położenie na 
mapie. 
Pan Rafał Tokarski odpowiedział, że plan nie obejmuje położenia tej drogi. 
Następnie komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za’ pozytywnie zaopiniowała w/w projekty 
uchwał  wraz  z rozstrzygnięciem o  nieuwzględnieniu omawianych uwag.  
Ad.5 
Przewodnicząca zapoznała członków  komisję z przygotowanym sprawozdaniem z 
działalności komisji za rok 2016.  
Komisja uwag nie wniosła, a tym samym przyjęła to sprawozdanie. 
Ad.6 
Wójt Gminy w sprawach różnych poinformował o spotkaniu w Powiecie i uzgodnieniach z 
Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych ( dług powiatu), a mianowicie: 
-   budowa chodnika w Witkowie II - bez udziału środków gminy, 
- budowa chodnika w Strachocinie, koszt całkowity 300 tys. zł, przy udziale gminy 150 tys.zł, 
- odnośnie chodnika w Trzebiatowie będzie przełożenie chodnika( dotyczy to I etapu ) , 
- chodnik w Małkocinie od szkoły w kierunku tzw. „Korei” –  udział gminy  45 tys. zł  
- Sowno-droga Pan Hadryś zobowiązał się  powiedział wójt, że wiosną  uwolni teren  
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wykupiony, aby utworzyć namiastkę  chodnika , gdzie będzie można przejść, w roku następny 
mają złożyć wniosek w ramach tzw. „ Schetynówki”, przy udziale finansowym gminy,   
- przejęcie lokalu na ul. Bydgoskiej pod potrzeby gminy,  
- sprawa ronda na krzyżówce Grzędzice - Lipnik i udział finansowy gminy.  
Ad.7 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda 
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie komisji. 
 
 
 
 
                                                                                                        Przewodnicząca Komisji  
 
                                                                                                            Agnieszka Lenda  
 
 
Protokołowała: 
Z.  Stoczkowska  


